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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen intézkedésekkel segítik a szakképzésben 
dolgozó kata-károsultakat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A kata adórendszer, azaz a kisadózó vállalkozók tételes adójáról szóló törvény módosítása nagyban
befolyásolja a közoktatási szektorban dolgozók életét is szeptembertől.

A szakképzésben a szakmákat sokan eddig is mellékállásban oktatták, tehát a fő tevékenységük
mellett eljártak órákat adni az utánpótlás nevelése érdekében, és katás vállalkozóként számláztak. A
főfoglalkozású katásokat jobban érintik a változások, hiszen a melléktevékenységet folytatóknál sok
esetben megoldott volt eddig is a fő foglalkoztatónál a járulékfizetés. A szakképzésben dolgozók
ráadásul rosszabb esetben 2 éve nem kaptak fizetésemelést a bérük közalkalmazotti bértábla alól
való kikerülése miatt.

A szakképzésben átalakítása ellenére továbbra is általános az oktatóhiány hazánkban. Ezen belül a
szektor  a  műszaki  szakképzés  és  a  természettudományi  tantárgyak  esetében  küzd  leginkább  a
munkaerőhiánnyal, hiszen ezekkel a kompetenciákkal a munkaerőpiac nagyságrendekkel magasabb
anyagi lehetőségeket kínál. Az oktatóhiányt ideig, óráig el lehet fedni a helyettesítéssel és a terhek
növelésével, vagy éppen az alacsonyan kvalifikált utánpótlás bevonzásával, de ezen intézkedések
hosszú távú megoldást nem jelentenek.

 

Csak hogy pár példát említsek a szakképzési dolgozók eddigi katás tevékenységeiből:

Mihez kezd szeptembertől az a közgazdásztanár, aki kiegészítő tevékenységként kisvállalkozásokat



 
könyvelt idáig, illetve alkalmanként a felnőttképzésbe is bekapcsolódott?

A szakképzésben jellemző,  hogy az  intézmények óraadó oktatókat  foglalkoztatnak a  különböző
szakismeretek  oktatására.  A  katás  óraadók  azonban  szeptembertől  nem  tudnak  majd
intézményeknek számlázni, miközben a teljes állás lehetősége nem feltétlenül opció az alacsony
óraszám és az intézmény szűkös forrásai miatt.  Ezt a helyzetet a duális képzések finanszírozási
változásai is nehezítik, hiszen emiatt több magyar tulajdonú kis- és közepes vállalat kivonulhat a
programból.

 

Fentiekre való tekintettel kérem szíves tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy:

1.Mivel támogatják azokat a szakképzési dolgozókat, akik hivatásuk mellett eddig is tisztességes 
módon vállaltak fontos szerepet az oktatási szektor egyes területein?

2.Hogyan segítik a szakképzési centrumok szakmai színvonalának fenntartását szeptembertől, a 
szaktanárok tömeges kiesése esetén?

3.Hogyan kívánja a kormány elkerülni a bújtatott foglalkoztatást úgy, hogy sok eddig katás 
szakképzési szektorban vállalkozó egyszerűen nem talál megfelelő adózási formát szeptembertől a 
tevékenységéhez?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté (LMP)

Budapest, 2022. 08. 18.
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